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Tinguen clar què és el que estem fent i ja està bé de jugar 
a eixa televisió virtual a posar-se darrere del plasma . 
(Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Anem a passar a la pregunta 972 que formula el diputat 
Alfred Boix del Grup Parlamentari Socialista també al conse-
ller d’economia sostenible .

Quan vullga, senyor Boix .

El senyor Boix Pastor:

Gracias, señora presidenta .

Señor conseller, hemos hablado en muchas ocasiones de la 
importancia que tiene y lo que significa continuar creando 
y generando, de una manera ordenada y planificada, un 
proyecto para la empleabilidad y la ocupación en nuestra 
comunitat . Necesitamos que el camino que hemos iniciado 
se afiance y que esta comunidad se convierta en un lugar 
de oportunidad que crece y desarrolla generando empleo 
estable .

Sabe bien, señor conseller, que la economía valenciana debe 
apoyarse en el fomento y desarrollo de nuevos sectores 
productivos y también en la protección de nuestros secto-
res productivos tradicionales . Apostar, por tanto, de manera 
firme y decisiva por la innovación, el emprendimiento y el 
desarrollo sostenible . Hemos de caminar hacia esa economía 
más competitiva y más respetuosa con el medio ambiente .

Necesitábamos abandonar de manera urgente la política 
de inacción que ha caracterizado a los anteriores gobier-
nos . Basta con recordar cómo todo el desarrollo económico 
se centraba en el ladrillo y en los grandes eventos, ligando el 
desarrollo y el fomento del empleo a estos sectores produc-
tivos . Por no hablar de cómo, desde Europa, nos congelaron 
80 millones de fondos europeos para desarrollar e implantar 
políticas de empleo desde el Servef . Con esas políticas gana-
ron mucho unos pocos, pero también perdieron mucho la 
gran mayoría de las valencianas y de los valencianos .

Por tanto, conocer, generar y desarrollar nuevos nichos de 
ocupación es fundamental para crear empleo . Y dentro de 
estos nuevos yacimientos de empleo, como generadores de 
nuevas oportunidades, se encuentra el que se produce desde 
la llamada economía verde . En estas líneas generales se 
denomina así a la economía liada directamente con sectores 
respetuosos con el medio ambiente . Sectores productivos 
consolidados como son: la gestión de residuos, las energías 
renovables, la captación, tratamiento y depuración de aguas 
residuales, la agricultura, la ganadería ecológica, la gestión de 
zonas y espacios forestales .

Esos son algunos de los ejemplos de la oportunidad y de la 
diversidad que alberga este nicho de ocupación ligado direc-
tamente al empleo verde. En definitiva, señor conseller, los 

empleos verdes se encuentran en muchos sectores de la 
economía . Son sectores que ya han demostrado una gran 
capacidad para generar puestos de trabajo que además se 
encuentran en fase de expansión y que han generado nuevos 
mercados con grandes oportunidades .

El empleo verde es ya, actualmente, una realidad en el 
presente y una oportunidad de futuro . Que no se nos escape 
el carácter estratégico de este sector como actividad produc-
tiva de rápido crecimiento generador de bienestar y como 
productor y fomentador de empleo . Sin olvidar el importante 
papel que tiene como motor de la acción en el cambio del 
modelo productivo .

Por todo ello, formulamos desde nuestro grupo la siguiente 
pregunta: ¿cuáles son las líneas de trabajo desarrolladas 
desde su conselleria para fomentar y promover el llamado 
trabajo verde en el País Valencià? (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor Boix .

Senyor conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyora presidenta .

Senyor diputat, compartisc al cent per cent totes les asseve-
racions i afirmacions que ha fet en el seu plantejament. Dir-li 
que el Consell contempla l’economia verda com una font de 
creació d’ocupació fonamental per al creixement econòmic 
i el desenvolupament social del nostre territori . Per a donar 
suport a aquesta branca de l’activitat econòmica de forma 
sòlida, sostenible i consensuada, he de dir-li que el Servof va 
organitzar el passat 4 de juliol de 2017 la jornada de difusió 
i promoció «Treballa en verd», una oportunitat per a l’ocupa-
ció verda .

A aquesta jornada on acudiren experts en diverses especia-
litats de l’economia verda es va presentar l’estudi «Situació 
i tendències de l’ocupació verda i l’economia circular en la 
Comunitat Valenciana» en el qual es fonamenten les optimis-
tes perspectives d’aquestes activitats empresarials .

Per una altra banda, el Servof, en aquest exercici, ha subven-
cionat accions formatives dirigides prioritàriament a perso-
nes desocupades i la formació en compromís de contracta-
ció relacionades directament amb les energies renovables, la 
rehabilitació d’edificis per a millorar l’eficiència energètica, la 
gestió de residus, l’agricultura ecològica i els serveis mediam-
bientals a empreses . La despesa prevista supera els dos mili-
ons d’euros, amb la qual es realitzaran 34 cursos i està previst 
que assistiran 510 persones, prioritàriament desocupades .

A més, el passat juliol el ple del Consell va aprovar el conveni 
de col·laboració entre el Servof i la Universitat de València 
per a la creació de la càtedra Innova Servof-Universitat 
de València on s’analitzaran les possibilitats o la viabilitat 
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d’implementar aquesta perspectiva amb els continguts curri-
culars . Fruit d’aquest conveni, els dies 2 i 3 d’octubre es va 
celebrar el I Congrés d’Innovació i Gestió Avançada en la 
Formació per l’Ocupació .

Així mateix, des d’altres departaments de la conselleria s’es-
tan impulsant actuacions per a fomentar l’ocupació verda, 
entre les quals li puc destacar: el desenvolupament del Pla 
d’impuls de vehicle elèctric i desplegament de la infraes-
tructura de recàrrega a la Comunitat Valenciana, que va 
ser presentat aquest setembre . En aquest pla s’estableixen 
objectius concrets de penetració de la mobilitat elèctrica, 
s’analitzen les barreres de desplegament de la infraestruc-
tura del vehicle elèctric i es realitza una proposta de solu-
cions per a superar aquestos entrebancs . Les ordres ja han 
eixit i estem resolent-les .

En l’àmbit del pla Renhata ja es va publicar les ajudes per 
a la substitució de calderes domèstiques i la instal·lació de 
noves finestres amb un total de 950.000 euros. Però, a més 
a més, he de dir-li que en el 2018 implementarem, en el pla 
de la rehabilitació Renhata, la rehabilitació de façanes amb 
eficiència energètica. Quant a l’estalvi i eficiència en l’àm-
bit industrial, ja s’han publicat les ajudes al programa d’es-
talvi i eficiència energètica en la indústria i al programa d’au-
ditories energètiques en pimes i implantació de sistemes de 
gestió energètica .

Açò és el que he pogut extraure que estem fent des de la 
conselleria per l’economia verda, que pense que no és poc . 
Però, a més a més, podríem estar implementant-li tot allò 
que està fent-se des de la conselleria, per exemple, d’habi-
tatge i vertebració del territori i urbanisme o infraestructu-
res . I, a més a més, també des d’agricultura, medi ambient, 
canvi climàtic, desenvolupament rural o d’altres conselleries 
que també estem implicats en la sostenibilitat en l’economia 
verda i, en definitiva, en millorar el dia a dia de la gent i cohe-
sionar cada vegada més el nostre territori .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Passem a continuació a la pregunta número 991 que formula 
la diputada Teresa García del Grup Parlamentari Compromís 
també el conseller d’economia sostenible .

Senyora García .

La senyora García Muñoz:

Bona vesprada .

Bona vesprada, senyor conseller .

Anem a centrar-nos en polítiques positives i anem a deixar 
de fer cas als responsables que, per exemple, perdérem el 
sistema bancari de finançament valencià quant als seus 
consells econòmics . Mal els aniria .

Aquesta cambra no pot oblidar la seua relació amb el terri-
tori . Aquest exercici parlamentari probablement unit amb 
les polítiques del Consell que emanen del pacte del botànic 
siga el més fructífer quant a polítiques de forta implantació 
territorial en les nostres ciutats i comarques . Per exemple, 
l’Avalem Territori o Avalem Joves Plus en la seua conselle-
ria, o els programes de Xarxa Llibres o el recent programa de 
construcció d’escoles, per no parlar de l’activació de fons de 
cooperació i la futura llei de comarcalització o de mancomu-
nitats que estan desenvolupant-se .

La pregunta que avui li anem a traslladar té relació amb la 
vertebració territorial des del punt de vista de les polítiques 
en matèria turística . El Camp de Morvedre, per exemple, el 
Pla de dinamització i governança turística ens va a perme-
tre en els tres anys que té de desenvolupament, en primer 
lloc, pensar en clau comarcal i construir una oferta turística 
que emmarque el potencial de Sagunt en relació als pobles de 
la nostra comarca, la Baronia, la Vall de Sogorb i Canet d’en 
Berenguer .

I, per altra, i amb una dotació de quasi un milió d’euros, també 
ens va permetre treballar en tres línies d’acció per generar 
una oferta turística de qualitat . En la comunicació, la creació 
de marca i la promoció del producte turístic per tal de relacio-
nar-se necessàriament amb la complementarietat de l’oferta 
amb el mercat turístic de la ciutat de València; amb la creació 
de productes turístics, com pot ser la Film Office, de la qual ja 
formem part; amb el desenvolupament d’infraestructures que 
estan molt demandades, com el servei d’autocaravanes; i amb 
la potenciació de punts d’atracció de nous tipus de turisme com 
pot ser el crowdfunding en les marjals de la nostra comarca .

Però, sobretot, ens va permetre la vertebració del nostre 
territori a través de projectes com «La mar entre marjals,» 
que ens va a permetre unir les vies verdes des del riu 
Palància amb la marjal dels Moros i la d’Almardà-Almenara . 
De tal manera que podrem revitalitzar i vertebrar el nostre 
patrimoni natural, les platges, el riu, la marjal i el delta amb 
el patrimoni històric de l’antic grau vell i el patrimoni indus-
trial de l’antiga siderúrgica. Tot açò, a banda d’allò que puga 
suposar Sagunt, el castell, el teatre romà, etcètera, com a –
diguem– entitats turístiques de major envergadura .

Per això, perquè sabem de l’oportunitat que suposa per als 
nostres pobles i ciutats i les nostres comarques poder apos-
tar per un sector que a dia de hui suposa el 13% del PIB 
valencià i genera el 14% de l’ocupació en el nostre país; 
perquè és també necessari vertebrar una oferta turística 
valenciana arrelada en el nostre territori i basada en la nostra 
cultura, en el nostre patrimoni, el material i l’immaterial, i 
també en la nostra riquesa natural, lluny dels grans esdeveni-
ments artificials que hem hagut de patir en el passat i que han 
generat grans forats econòmics, volem conéixer per part del 
Consell quines accions s’estan duent a terme per a la dina-
mització del turisme territorial i en foment de la governança 
turística descentralitzada . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora García .

Quan vullga, conseller .


